
ZÁZNAM 
O VÝSLEDKU JEDNÁNÍ MINISTRA VNITRA SE ZÁSTUPCI ÚZEM NÍCH 

SAMOSPRÁVNÝCH CELKŮ 
 
 
Dne 15. října 2010, 13:00 – 14:30  
Účastníci: ministr vnitra Mgr. Radek John, náměstek ministra JUDr. František Vavera, 
ředitelka ODK Ing. Marie Kostruhová, ředitel odboru legislativy a koordinace předpisů Mgr. 
Jiří Kaucký, zástupce Asociace krajů Mgr. Stanislav Eichler (hejtman Libereckého kraje) 
a Ing. Martin Bělčík (poradce hejtmana Jihomoravského kraje),  předseda Sdružení místních 
samospráv Josef Bartoněk, zástupci Svazu měst a obcí Ing. Dan Jiránek (primátor města 
Kladna), Mgr. Pavel Drahovzal (Kancelář Svazu) a Daniela Pastorková (starosta města Bělá 
pod Bezdězem), předseda výboru pro veřejnou správu a regionální rozvoj PS ČR 
JUDr. Stanislav Polčák, poslanec PS ČR Mgr. Petr Gazdík 
 

* * * 
 
 Dne 15. října 2010 se uskutečnilo jednání mezi vedením Ministerstva vnitra 
a zástupci zájmových sdružení územních samosprávných celků a Poslanecké sněmovny 
PČR. Předmětem jednání byly změny zákonů o územních samosprávných celcích, které 
vyplývají z programového prohlášení vlády a z koaliční smlouvy. 
 
„Adresné hlasování“ v orgánech územních samosprávný ch celk ů 
 
 Účastníci se shodli na smysluplnosti navrhovaného opatření. Z diskuse vyplynula 
potřeba, aby při přípravě návrhu byla pozornost věnována mj. specifikaci, ve kterých 
případech by mělo adresné hlasování být užito (na všechna hlasování nebo pouze na 
majetkové úkony, případně pouze na majetkové úkony od určité hodnoty), dále zvýšení 
odpovědnosti volených představitelů za přijatá rozhodnutí a nákladům spojeným se 
zavedením této povinnosti (sčítání hlasů při zasedání orgánů, pořízení hlasovacího zařízení), 
včetně možnosti čerpání prostředků z evropských fondů (IOP, výzva 0.8). 
 
Problematika zákona o svobodném p řístupu k informacím  
 
 Účastníci byli informováni o pracovní skupině, která se v rámci MV ustavuje, a o 
analýze problémů spojených s InfZ, kterou by měla skupina připravit. V rámci diskuse vzešly 
návrhy, aby se pracovní skupina zabývala rovněž oblastí povinně zveřejňovaných informací 
(§ 5), problematikou sazebníku úhrad (včetně možnosti podmínit podání žádosti správním 
poplatkem). Samostatná pozornost by měla být věnována též lhůtám a procesním postupům 
při vyřizování žádostí. 
 
Příprava nového zákona o ú řednících ve řejné správy  
 
 Ministerstvo vnitra sestaví pracovní skupinu, která zpracuje teze nové právní úpravy 
k dalšímu posuzování. 


